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Protokół nr IX/2011 
z IX Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 7 września 2011 r. 
 
W IX Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica oraz Radca Prawny – Elżbieta 
Zajączkowska-Matejko.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia IX Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 15 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Kto jest za przyjęciem porządku obrad? 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, za przyjęciem zmian do porządku obrad IX 
sesji Rady Gminy głosowało 15 radnych. 
 
4. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołu, stwierdzę, że protokół z VIII  
Sesji został przyjęty. Czy ktoś z Państwa chce wnieść uwagi do protokółu? Jeżeli 
nie, to stwierdzam, że Protokół z VIII Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag. 
 
II. Wręczenie podziękowań dla państwa Anny i Krzysztofa Smoleń za pomoc 
w działaniach na rzecz rozwoju miejscowości Przejazdowo.    
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak wręczyła na ręce radnego Przejazdowa pana 
Zbigniewa Demczuka ( z uwagi na nieobecność państwa Smoleń) podziękowania 
za duży wkład w rozwój miejscowości Przejazdowo przez państwa Smoleń. 
Państwo Anna i Krzysztof Smoleń sfinansowali w całości dokumentację techniczną 
na ul. Wierzbową w Przejazdowie.  
 
III. Wręczenie nagrody za wybitne osiągnięcia sportowe.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Przewodniczący Rady Marek Kowalski  
wręczyli nagrodę dla Marka Sampolskiego zam. Przejazdowo, dziedzina: pływanie 
na smoczych łodziach.  
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IV. Sprawozdanie z działalności Wójta między Sesjami Rady.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak nie przedstawiła sprawozdania z działalności 
między Sesjami Rady.  
 
V. Zapytania i interpelacje radnych.  
Pani Adriana Kubska – zwracam się z prośbą o zainstalowanie oświetlenia przy 
ul. Szkolnej w Łęgowie, ponieważ jesteśmy świadkami wielu wypadków w tym 
miejscu, również wypadku ze skutkiem śmiertelnym, który miał miejsce w ostatnim 
okresie wakacyjnym. To skrzyżowanie jest bardzo trudne. Jest to skrzyżowanie 
drogi krajowej z drogą gminną : ul. Tczewskiej z ul. Szkolną, który to odcinek jest 
bardzo uczęszczany przez wszystkich mieszkańców Łęgowa i nie tylko. Tam droga 
prowadzi zarówno do szkoły, jak i sklepu czy kościoła.  
Pan Jerzy Mik – my budujemy w ostatnich latach wiele dróg na osiedlach i te drogi 
nie są przystosowane do wytrzymania każdego tonażu. Obserwuję na osiedlu w 
Łęgowie, gdzie jest już kilka nowych dróg, pojawiają się handlarze węglem, 
przyjeżdżają z bardzo mocno obciążonymi przyczepami i krążą po osiedlowych 
drogach. Nie wiem czy te drogi są przystosowane do tak dużego nacisku rzędu 
kilkudziesięciu ton prawdopodobnie. Widać to zresztą po tych drogach, na których 
powstają koleiny, rozjeżdżane są krawężniki. Te krawężniki, mam wrażenie, że są 
coraz słabsze, szczególnie na zakrętach, tam gdzie najedzie na nie samochód. 
Moje pytanie jest takie, czy nie ma możliwości wprowadzenia jakieś ograniczeń 
tonażowych, bo widziałem, że są gminy, które stosują takie rozwiązanie. Jest znak 
np. do 12 ton, wiadomo że jak ktoś coś sporadycznie wiezie ciężkiego to nie jest 
problem, żeby wjechał, ale też nie może to być regułą, że codziennie ktoś tam 
kursuje, bo przy takiej sytuacji nasze pieniądze pójdą w błoto. To nie są ulice 
przystosowane do wytrzymałości każdego nacisku.  
Wyprowadził się już OKSiR ze świetlicy  Łęgowie. Ta świetlica została 
wybudowana jako świetlica socjoterapeutyczna i przez kilka lat ona nie spełniała 
takiej funkcji, jako że mieścił się tam OKSiR. Obecnie Ośrodek jest już w nowej 
siedzibie i myślę, że trzeba byłoby się zastanowić nad przystosowaniem tego 
obiektu do funkcji świetlicy, do zatrudnienia prawdopodobnie od przyszłego roku, 
bo trudno, żeby w tym roku jeszcze jakieś środki znajdować, opiekuna. Ten 
fundusz przeciw alkoholowy, z którego finansujemy prace świetliczanek i tak jest 
okrojony w tym roku. Prawdopodobnie nie oznacza to, że społeczeństwo mniej pije, 
tylko może pije co innego, bo przyglądając się temu co się nie dzieje, nie 
zauważyłem, żeby ilość pijanych zmalała, a dziwnym trafem wpływy ze sprzedaży  
alkoholu maleją. Mam więc prośbę, żeby zastanowić się nad sensownym 
wykorzystaniem tego obiektu, ale nie mniej pozostawić funkcję świetlicy, bo wieś 
jednak liczy 2 500 tys. mieszkańców i nie podejrzewam, żeby problemy: 
alkoholowy, narkotyczny i inne były w Łęgowie mniejsze niż w innych 
miejscowościach o wiele mniejszych, które jednak taką świetlicę mają i są tam 
zajęcia prowadzone, które mają pozwolić odciągnąć dzieci i młodzież od 
destrukcyjnego spędzania wolnego czasu.  
W poprzednich latach był taki zwyczaj, że otrzymywaliśmy informację o wykonaniu 
budżetu za I półrocze.  
( Radnym zostało przekazane sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 
2011 roku).  
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Trzeba byłoby przyjrzeć się jak wygląda realizacja zadań, bo projekt każdorazowo 
jest ambitny, ale jeżeli chodzi o realizację w ciągu roku to sami jesteśmy świadomi, 
że te kwoty coraz bardziej zbliżają się do siebie, czyli zakładane duże wydatki 
zbliżają się do dochodów, które osiągamy. Może to jest dobre z punktu widzenia 
finansów, ale dla mieszkańców to oznacza, że część inwestycji zaplanowanych nie 
będzie realizowanych i dobrze byłoby o tym już w ciągu roku wiedzieć i w ten 
sposób rozmawiać z ludźmi i tłumaczyć czego mogą się spodziewać. 
Kolejna sprawa związana jest z Krajową Dyrekcją Dróg i Autostrad. Podczas 
przebudowy trasy nr 1 w Łęgowie wykonano nowy projekt poruszania się, to o 
czym mówiła pani Kubska, newralgiczne skrzyżowanie ul. Szkolnej z ul. Tczewską. 
Tam są bardzo dziwne rozwiązania, które np. nie pozwalają wjeżdżać z ul. Głównej 
na drogę techniczną. Mieszkańcy zazwyczaj skracają sobie drogę, łamią przepisy, 
to jest też przykra sytuacja dla straży, bo będzie musiał swoje czynności 
wykonywać, ale nie mniej część rozwiązań jest dziwna, z punktu widzenia 
bezpieczeństwa drogowego jest to rozsądne, ale z punktu widzenia życia 
mieszkańców stała się dużą uciążliwością.  Mówię tu o zamknięciu wjazdu od 
strony Tczewa na ul. Polną. To jest bardzo długa ulica, zamieszkała na całej 
długości. Ci mieszkańcy obecnie muszą wjeżdżać na ul. Nową, na której 
planowaliśmy robić chodnik i oświetlenie, mam nadzieję, że ono zostanie 
wykonane i trzeba do tej ul. Polnej dojechać ul. Starosty, która jest bardzo wąską 
ulicą. Szerokość tej drogi, którą usypano destruktem podczas budowy drogi nr 1 
ma niecałe 5 m, więc poruszanie po niej samochodem jest utrudnione. Destrukt już 
jest całkowicie rozjechany, ponieważ jeżdżą tam też tak jak mówiłem większe 
tonaże. Należałoby przystąpić do wykupienia terenów leżących wzdłuż tej ul. 
Starosty, jako że mieszkańcy obecnie chcąc uniknąć uciążliwości jechania 
objazdem, łamią przepisy i wjeżdżają nagminnie z ul. Tczewskiej, niezgodnie z 
przepisami, pod prąd na ul. Polną. Prawdopodobieństwo powstania następnego 
wypadku jest więc bardzo duże. Krajowa Dyrekcja tak to rozwiązała, nie zrobiła 
lewoskrętu, ale to jest już odrębna historia. Uważam jednak, że gmina jest 
zobligowana do połączenia tych ulic w sposób właściwy czyli wykupienie terenu. 
Jedni właściciele działki są znani, a druga działka należy do ludzi, którzy również 
mają działki na terenie osiedla i z tego co wiem to przez lata nie płaca podatków i 
kontakt z nimi jest bardzo utrudniony i obawiam się, że nawet jeżeli zaplanujemy 
wybudowanie tej ulicy, to rozbijemy się znowu i będzie to trwało latami, bo nie 
będziemy mogli zlokalizować właścicieli nieruchomości. Stąd moja prośba, czy nie 
można byłoby podjąć działań, po pierwsze wyegzekwować należności podatkowe 
jakie już od lat narosły na wszystkich nieruchomościach należących do tych ludzi. 
Być może można zrobić wpis do hipoteki i może w drodze negocjacji spróbować te 
5 m z dużych posesji przy ul. Starosty odzyskać? Wiem, że to nie jest jeszcze ten 
rok budżetowy, ale to trzeba się solidnie przygotować, bo jeżeli nie podejmiemy 
działań połączenia tych ulic, to będzie tam nieszczęście. A na dzień dzisiejszy, 
żeby uratować ruch na ul. Starosty i na ul. Polnej pilnie trzeb postawić lustro na 
rogu tych ulic, bo nie można tam bezpiecznie wjechać.  
Pan Zbigniew Demczuk – dostałem informację od mieszkańców ul. długiej w 
Przejazdowie, że do tej pory nie wyjaśniona kwestia przejęcia gruntów w czasie 
remontu przepompowni. Tam była stworzona strefa ochronna i do tej chwili nie 
została ta kwestia uregulowana. Wiem, że były tam protesty jednej mieszkanki. 
Mam prośbę, żeby to jednak uregulować, do dopóki to nie będzie uregulowane 
notarialnie, to będą z tego problemy.  Remont przepompowni już się skończył, więc 
należałoby to jak najszybciej zakończyć.  
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Podczas wizytacji przepompowni podczas objazdu na ul. Długiej, została zwrócona 
uwaga, że wykonawca uszkodził drogę, bo jeździł tam ciężkim sprzętem uszkodził 
płyty. My rozmawialiśmy z panem Wójtem, że w trakcie remontu ul. Wierzbowej 
miała być część kamienia przełożonego, żeby ten dojazd utwardzić.  
Objazd drogi nr 7 – zaczynam się nie dziwić mieszkańcom, którzy zaczynają nie 
wierzyć władzy. Jak były spotkania, gdzie było pełno obietnic, że będzie wszystko 
świetnie, że będą utrzymywane chodniki, że będzie wszystko obkaszane, tak teraz 
kończy się tylko na spotkaniach i na jakiś sprawach interwencyjnych. Dzwoniłem 
do Starostwa w sprawie obkoszenia chodnika w Bogatce, gdzie dzieci chodzą 
tamtędy do szkoły i chodnik dalej nie jest obkoszony. Dzwoniłem w okresie 
urlopowym to tłumaczyli się tym, że nie ma pracowników. Ale wydaje mi się, że to 
nie jest sprawa mieszkańców, że jakiś pracownik jest na urlopie. Jest to sprawą 
Starostwa, które zadeklarowało, że będzie utrzymywać ten chodnik.  
Mam też prośbę do pana komendanta, żeby zwrócić uwagę na ul. Jesionową. 
Dzisiaj jak jechałem to widziałem mnóstwo samochodów, a wątpię, żeby było 
rozdanych aż tyle identyfikatorów.   
Pan Maciej Wysocki -  wracam do tego tematu cały czas od kiedy nasi 
mieszkańcy dostali tak piękny chodnik jakim jest Szlak Mennonicki. W tym roku był 
przegląd, bodajże w maju, zaś pod koniec czerwca miał być drugi przegląd w celu 
sprawdzenia czy ten fragment, który wskazali sołtysi został poprawiony. Do tej pory 
nie zostało praktycznie nic zrobione, natomiast po ostatnich ulewach w kilku 
miejscach jest tak wypłukane pod chodnikiem, że kostka się zapadła, a piasek 
wypłynął, czyli można sobie wyobrazić jaka tam była podsypka. Ostatnio obserwuję 
budowę chodnika Rokitnica – Radunica i nie wiem czy po roku czasu ci panowie 
doszli w końcu do tego, że pod spód trzeba kłaść geowłókninę, tak żeby rośliny nie 
wypychały później chodnika. Teraz dopiero jest położona geowłóknina i dzięki temu 
rośliny nie będą go wypychały. U nas w niektórych miejscach między kostką 
chodnikową wypycha roślinność na ponad pół metra. Ten chodnik nie ma nawet 
jeszcze roku czasu. Nie wiem co się będzie działo po pięciu latach ?  
Ten chodnik jest bardzo ważny dla naszej wsi, natomiast te drobne sprawy, które 
my pokazywaliśmy, które trzeba byłoby poprawić, to do tej pory niestety nic się w 
tym kierunku dzieje.  
Jest też piękne „molo” w Bystrej, gdzie my mieszkańcy tak to nazywamy – trzeba 
byłoby tam dostawić kawałek barierki. Tam idzie chodnik, zaraz robi się stromizna, 
brakuje właśnie tej barierki. Prosiliśmy już o interwencję, do tej pory jednak brak 
jest jakichkolwiek działań.  
W tej chwili to ja mogę tylko pochwalić Urząd Gminy, że na wysokości posiadłości 
byłego sołtysa w Wiślinie, tam robiło się „jezioro”. Teraz jest tam odprowadzona ta 
woda na tyle, że maksymalnie stoi ona jedne dzień.  
Prosiłbym państwa radnych z Powiatu, żeby zająć się tą sprawą póki jest jeszcze 
czas, trwa gwarancja i można to jeszcze naprawić.  
Byliśmy swego czasu na objeździe Żuławki. Tam zostały zdeformowane płyty przez 
ciężki sprzęt. Chętnie zaprosiłbym dzisiaj państwa do Lędowa na ul. Jesionową i 
pokazał jak tam są zdeformowane płyty. Bardzo bym prosił, żeby chociaż część 
wymienić. Rozumiem, że w przyszłym roku ma być rozpoczęta budowa szosy, ale 
proszę o wymianę chociaż części w tych najgorszych miejscach. Idzie jesień, 
będzie więcej opadów i znowu będzie tam problem.  
Myśmy swego czasu z panią Wójt rozmawiali, jeszcze przed rozpoczęciem budowy 
szkoły w Wiślinie, ten park, który jest koło kościoła, w miejscu gdzie wjeżdżają 
autobusy, on jest zdeformowany przez te ciężkie autobusy i tam prawdopodobnie 
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miała być zrobiona lepsza podsypka. Obawiam się, że to piękne miejsce koło 
kościoła może ulec znacznemu zniszczeniu jeżeli nic tam nie wykonamy.  
Nowa droga, która jest przed kanałem Czarnej Łachy w stronę Lędowa – tam ktoś 
postawił reklamę blachodachówki, ale przez te wszystkie krzaki, które tam są, w 
ogóle jej nie widać, a po drugie trudno jest stamtąd wyjechać. Bardzo bym prosił, 
żeby może wpłynąć jakoś na zarząd wojewódzka, bo to jest ich droga, żeby wyciąć 
te krzaki lub może, żeby nasza gmina coś z tym zrobiła.  
Pani Barbara Biedrzycka – od państwa sołtysów dostałam informację o 
obkaszaniu tych chodników, interweniowałam jeszcze przed wakacjami i te 
chodniki jak się dowiedziałam były okoszone. W tej chwili, tak jak pan radny mówi, 
sytuacja tam jest bardzo nieciekawa, bo ten chodnik po prostu niszczeje, zapada 
się i być może jest źle położony. Dzwoniłam dzisiaj do pana Starosty i otrzymałam 
informację, że dziś ma być pilna interwencja w tej sprawie i wszystko ma być 
zrobione. Pan sołtys otrzymał ode mnie numer telefonu do pana Starosty i ma to 
kontrolować.   
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – również chciałam poruszyć temat 
bezpieczeństwa, który nie dotyczy jednak bezpośrednio gminy – ul. Sobieszowska 
osiedlowa, która jest drogą wojewódzką. Gmina tam interweniowała w sprawie 
bezpieczeństwa tego skrzyżowania i tam ułożono takie paski poziome, ale one 
chyba nie spełniają zadania, bo mam wrażenie, że chodzi o to, żeby jak się jedzie 
samochodem było je czuć, niestety ich nie czuć, więc nie spełniają swojego 
zadania. Poza tym to skrzyżowanie nie jest w żaden sposób oznakowane, a  chyba 
o to nam chodziło, żeby coś z tym zrobić. Prosiłabym więc, żeby gmina jeszcze raz 
pomogła z interwencją do województwa.  
Prosiłabym również o zajęcie się sprawą oświetlenia przystanków autobusowych 
na tym nowym skrzyżowaniu z sygnalizacją świetlną. Tam wcześniej była kwestia 
odbioru, bo te przystanki nie były jeszcze naszą własnością. Prosiłabym o 
sprawdzenie czy jest już możliwe, żeby robić ten projekt.  
Pan Karol Karc – dwa tygodnie zakończyła się budowa chodnika w Juszkowie, ale 
jeżeli chodzi o wykonawców tego chodnika to mieli oni uprzątnąć swoje tereny 
składowe na byłym cmentarzu ewangelickim. Obok tego cmentarza, za obwodową 
nasypali gruzu i śmieci, zasypali rów odpływowy studni odwadniającej obwodową i 
po moich rozmowach z pracownikami Urzędu Gminy od dwóch tygodni nic się w 
tym kierunku nie dzieje. Proszę o interwencję w tej sprawie.  
Pan Tadeusz Bednarczyk – inwestycja kolejowa – droga powiatowa – chodzi o 
nowo wybudowane rondo w Cieplewie. Jest duże niezadowolenie wśród 
mieszkańców i użytkowników w związku z kształtem tego ronda, na co dowodem 
może być fakt, że częściowo zostało ono już rozjechane. Chciałem zasygnalizować 
ten problem.  
Pan Mariusz Kociński – przez wakacje mieszkańcy zgłosili kilka problemów. 
Zacznę od pytań ogólnych. Jest pytanie o teren ziemi publicznej, który gmina ma w 
Borkowie urządzić. Chcielibyśmy zapytać się na jakim to jest etapie, czy coś w tej 
sprawie się dzieje?  
Druga sprawa – rozmawialiśmy przed wakacjami o płytach na ul. Kasztanowej w 
kierunku osiedla Nowy Horyzont – chodziło o to, żeby móc tam puścić autobus 
848?  
(Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ta inwestycja będzie lada moment 
realizowana). 
Następna sprawa to dojście dzieci do szkoły, ponieważ w stronę Borkowa w tej 
starszej części jest dobre dojście, natomiast bardzo kiepsko jest z dojściem w 
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kierunku wylotu z Borkowa – ul. Akacjowa głównie. Tutaj jest bardzo kiepski 
chodnik, ja wiem że po drugiej stronie nie ma chodnika i to wymaga projektu, 
natomiast temat przerabialiśmy już dużo razu odnośnie progu zwalniającego przy 
przystanku, ponieważ samochody tam rozwijają  dużą prędkość, a nie chcielibyśmy 
dopuścić do tragedii, bo przechodzą tam dzieci. Pomijam już kwestię, że 
samochody, które wyjeżdżają z ul. Topolowej muszą bardzo mocno uważać, ale to 
nie jest kwestia kierowcy, tylko kwestia dzieci. Przejście na drugą stronę wiąże się 
z dużym ryzykiem, a  dzieci w tej chwili chodzą same, bo świetlica przyjmuje dzieci 
tylko do trzeciej klasy. Nie ukrywam, że mówię też w imieniu swoich własnych 
dzieci. Tam zrobienie progu zwalniającego byłoby korzystne, tym bardziej że 
mieszkańcy oferują dołożenie się finansowo. Jeżeli będziemy wiedzieli jaka to jest 
kwota i ile trzeba byłoby dołożyć to moglibyśmy zacząć coś w tym kierunku działać.  
Ukazała się notka na stronie Urzędu o ekranach dźwiękochłonnych przy obwodnicy 
południowej w rejonie Straszyna. Mieszkańcy dopytują czy Urząd też podjął 
rozmowy odnośnie Borkowa, bo tam też bardzo blisko jest zabudowa?  
Następne pytanie dotyczy skrzyżowania ul. Starogardzkiej z ul. Ofiar 10 kwietnia – 
czy coś w tej sprawie rusza, czy będzie to realizowane w tym roku?  
Prośba od pana Antoniego Krzyszku – prawie 90- letniego mieszkańca gminy – on 
podczas spotkania z panem inspektorem Adamem Futrzyńskim przy ul. Bziowej 
otrzymał otrzymywał obietnicę, że skarpa, która tam była podcięta, będzie 
umocniona płytami jumb pochylonymi pod kątem 30º. Teraz ten pan nie rozumie 
dlaczego tego nie można tego zrobić skoro było to obiecane. Dlatego w jego 
imieniu proszę o interwencję.  
Dwa lata temu Zarząd Województwa, jak jest wyjazd z Borkowa w kierunku 
Straszyna na ul. Starogardzką, tam zawsze samochody wybija w taką dużą dziurę. 
Wsypali oni tam jakieś kruszywo, powiedzieli żebyśmy teraz my wsypali, że jak raz 
na dwa lata oni to wyrównają to będzie można wyjeżdżać. Jest to dosyć duże 
zapadlisko, a zimą na pewno będzie jeszcze gorzej się wyjeżdżać.  
Pan Maciej Wysocki – od kilku sesji tez do tego wracam, mianowicie chodzi o 
przejścia w Wiślinie i w Weselnie. Pan Wicemarszałek Świlski obiecał, że się 
włączy w tą sprawę, że będzie to załatwione. Bardzo proszę o szybką interwencję, 
bo jest naprawdę bardzo trudno przejść z jednej strony ulicy na drugą.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – chciałam państwu przedstawić i 
jednocześnie bardzo serdecznie powitać nowego komendanta straży Gminnej 
pana Tomasza Grabowskiego. Pan Tomasz wygrał konkurs, było 13 kandydatów 
na to stanowisko, osoby były bardzo różne, od osób bardzo dobrze 
przygotowanych, znających temat, po osoby, które mówią, że obserwują Straż 
Gminną i one przyjdą i zrobią porządek. Komisja miała dość trudną decyzję do 
podjęcia i powiem otwarcie, że pan Grabowski absolutnie pobił swoich 
konkurentów przedstawiając bardzo ciekawą i przystającą do oczekiwań 
mieszkańców koncepcję pracy Straży Gminnej. Jednocześnie wiemy doskonale o 
tym, że jest to formacja, która budzi różne emocje i tak będzie, bo ci którzy zapłacą 
mandat będą niezadowoleni, a ci którzy uspokoją sąsiada czy zrobią porządek ze 
sprawami dolegliwymi będą zadowoleni. Nie mniej jednak pokładamy duże 
nadzieje. Pan Tomasz pracuje już od pewnego czasu w naszej Straży, zna 
doskonale gminę, zna jej problemy, także myślę że wejście do pracy nie będzie 
dużym kłopotem. Przekazuję głos panu komendantowi, chciałabym żeby pan 
komendant krótko państwu powiedział jak zamierza kierować tą jednostką i od 
dzisiaj czeka pana równie trudne zadanie jak mnie, jak pan tu słyszy spraw jest 
wiele, oczekiwania olbrzymie, ale myślę, że jakoś wspólnie damy radę.  
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Pan Komendant Tomasz Grabowski – witam państwa bardzo serdecznie. Na 
początku chciałbym podziękować za zaufanie, którym mnie państwo obdarzyli. Na 
początku może powiem coś o sobie, a więc ukończyłem Gdańską Wyższą Szkołę 
Humanistyczną na kierunku pedagogika resocjalizacyjna i nie będę ukrywał, że 
nowym kierunkiem, który chciałabym rozwinąć w Straży Gminnej jest współpraca z 
placówkami oświatowymi, szeroko pojęta profilaktyka dotycząca 
odpowiedzialności, wychowania komunikacyjnego dla naszych uczniów. 
Wprowadziłem też taką rzecz na wzór pracowników dzielnicowych w policji, czyli 
każdy funkcjonariusz jest przypisany do poszczególnego sołectwa. Państwu 
sołtysom zostaną przekazane informacje o funkcjonariuszach, którzy będą się 
zajmowali państwa sołectwami. Obowiązkiem funkcjonariusza będzie comiesięczny 
kontakt i omawianie tych problemów, które są najbardziej uciążliwe. Jeżeli będzie 
jakiś problem, którego nie będziemy mogli przeskoczyć, zapraszam do mnie, ja 
jestem do państwa dyspozycji praktycznie całą dobę. Proszę o telefon i będziemy 
się spotykać i omawiać sprawy, nawet jeżeli będą one poza kompetencjami Straży, 
wtedy będziemy próbowali rozwiązać problem kierując sprawy do innych instytucji.  
Korzystając z okazji, od razu chciałbym się ustosunkować do problemów, które 
państwu tutaj przedstawili: 
- ul. Jesionowa – już rozmawiałem w tej sprawie, patrol zostanie wystawiony od 
godz. 6.00, zrobimy małą rotację wśród funkcjonariuszy, niestety nie mogą stać po 
cywilnemu, ale to w żaden sposób nie rzutuje. Radiowóz będzie stał, mamy 
uprawnienia co do zatrzymywania pojazdów w ruchu.  
- co do skrzyżowania ul. Tczewskiej w Łęgowie- jak najbardziej ma Pań rację. Ja 
mogę się zobowiązać, że ten żywopłot, o którym rozmawialiśmy, nawet własnymi 
siłami postaram się ściąć na tej krzyżówce, chociażby z pomocą strażaków. 
Porozmawiam tam z panem komendantem i przytniemy tam na odcinku 20-30 m.  
Bardzo serdecznie zapraszam do współpracy, mam nadzieję, że współpraca 
będzie się między nami układała bardzo dobrze. Mam nadzieję, że spełnię państwa 
oczekiwania.   
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pozwolę sobie również wyrazić słowa 
podziękowania dla dotychczasowego komendanta pana Tomasza Hertla. To jest 
trudne zadanie i obojętnie komu je postawimy, to pewnie będą i plusy i minusy. 
Pan Tomasz deklarował daleko idącą współpracę, jest naszym mieszkańcem od 
pewnego czasu, także kontakt będziemy mieli. Będziemy korzystali niewątpliwie z 
wieloletniego doświadczenia i zadeklarował, że jeżeli będzie taka potrzeba, to 
będzie wprowadzał w te kanony wiedzy komendanta pana Tomasza 
Grabowskiego. Także cieszę się, że rozstaliśmy się w takim pozytywnym nastroju i 
jeszcze raz bardzo dziękuję panu Hertlowi za te kilka lat pracy.  
 
VI. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono żadnych wniosków.  
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 

Pan Jerzy Łangowski – jest prowadzona inwestycja drogowa, chodniki, zatoki w 
Goszynie. Mieszkańcy i ja mamy wiele uwag odnośnie tej inwestycji i 
spowodowałem, że spotkaliśmy się z pracownikami Powiatu w osobie pani 
Katarzyna Sobota, która zastępuje kierownika tego wydziału. Pierwsza sprawa to 
przystanek autobusowy- stary przystanek został zburzony i proponują nam teraz 
taki przystanek, nie na zatoce , tylko w metrowym sąsiedztwie z drogą, po której 
jeżdżą samochody, nie zawsze 40 km/ha jak pokazuje znak. Byłem oburzony tym, 
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że ten przystanek ma tam stać i uniosłem się, bo pracownicy Powiatu próbowali 
bronić swoich racji. Dzwonił do mnie później pan Wicestarosta z pretensjami, ze 
krzyczę na jego pracowników, ale po prostu inaczej się nie dało rozmawiać. na 
następny dzień poprosiłem pana Mądrego na którego terenie stał ten przystanek i 
uzyskałem od niego zgodę, że ten przystanek może stać w zatoce tak jak stał 
poprzednio. Dałem telefon komórkowy pani Sobocie, która uzyskała zgodę pana 
Mądrego, natomiast pan Wicestarosta po tym całym zajściu zadzwonił do mnie i 
mówi, że krzyczę na jego pracowników i że mam mu dostarczyć to oświadczenie 
pana Mądrego i wtedy on spowoduje to, że będzie możliwość jakiejś zmiany w 
projekcie i może ten przystanek stanie, gdzie był. Moja funkcja sołtysa jest funkcją 
społeczną i co w tym czasie będzie robił pan Wicestarosta i jego pracownicy, skoro 
ja mam załatwiać im te wszystkie sprawy związane z zezwoleniem. Dwóch 
pracowników gminy było w Goszynie odnośnie odbioru, bo tam są kłopoty z 
asfaltem i mówią, że chyba on będzie w jakiejś części frezowany i od nowa lany. 
Poprosiłem ich, żeby oni ze mną poszli na ta inwestycję powiatową  i ten cały 
zestaw bubli obejrzeli. Nie wiedzieli zastrzeżeń, jeden z pracowników gminy zrobił 
zdjęcia, ponieważ oni budowali zatokę autobusową na zwykłym mułku, który się 
nadaje, żeby potem nim wypełnić przerwy pomiędzy kolbrukiem.  Jest tam tyle 
niedoróbek i tak niefunkcjonalnie jest tam wszystko zaplanowane i zrobione, że 
prosiłbym o jakąś pomoc gminy, ponieważ pan Starosta powiedział, że gmina 
otrzymała pismo z którego wynika, że co czwartek jest jakieś spotkanie, na którym 
można zgłaszać wnioski i zastrzeżenia odnośnie tej inwestycji, z czego jak pytałem 
pracowników gminy, to oni nic o tym wiedzieli i mówili, że żadne takie pismo nie 
trafiło. Proszę o szybką interwencję. Nie mam nawet słów, żeby wyrazić swoje 
oburzenie w tej sprawie. Jak już to wszystko miałoby się tak skończyć jak to jest 
zaplanowane, to ja zapraszam na otwarcie tego odcinka pana Wicestarostę ze 
swoją świtą, niech stanie na przystanku autobusowym jak będzie deszcz padał i 
przejedzie obok samochód, wtedy zobaczymy jak będą wyglądali.  
Pani Jadwiga Burdziuk – bardzo proszę komendanta o interwencję, o przyjazd do 
Jagatowa w godzinach 21 – 22. To co się dzieje na przystanku w centrum wsi 
przechodzi wszelkie granice. Ostatnio widziałam film na you tobe, bo chłopcy są na 
tyle pomysłowi. Tańce na samochodzie to jest nic, ale leży chłopiec na przystanku, 
nie wiem czy jest on pod w pływem narkotyków czy alkoholu, że jeszcze chwila i 
doszłoby do tragedii. I ci właśnie chłopcy potrafili to umieścić w Internecie. Dlatego 
bardzo proszę o interwencję.   
Pan Henryk Gromnicki – chciałbym wrócić do Szlaku Mennonickiego. Ostatnio w 
sobotę i w niedziele jechało od około 80 do 100 osób, wycieczki zorganizowane, 
rowerami. Słuchałem też różnych opinii tych ludzi, które były różne. Naprawdę 
bardzo wiele ludzi przewinęło się w tym miejscu przez dwa dni. Opinie niektóre były 
dobre, słyszałem tez ostrzeżenia np. „uważaj bo wpadniesz”, które dotyczyły dziur 
jakie tam są. Też uważam, że ta podsypka, która tam jest jest bardzo źle wykonana 
i uważam, że ktoś powinien się tym zainteresować.  
Chciałem się też zapytać jak daleko jest projekt techniczny odnośnie wykonania 
chodnika w Bystrej, bo wiem że gmina robi to razem ze Starostwem?  
W bystrej jest jedno duże zapadnięcie, mówiliśmy już o tym, żeby na długości 30 m 
to podnieść, chciałem poprosić o przyspieszenie tego.  
Pan Bogdan Laskowski – mam prośbę, bo pewnie nie tylko u nas w miejscowości 
psy są porzucane, szczególnie w tym okresie wakacyjnym. Ludzie chcą im pomóc, 
ale nie zawsze mają możliwość długiego zajmowania się porzuconym psem, w 
większości są to emeryci, z różnych przyczyn. Oczywiście zgłaszam to do pana 
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Michała Przybylskiego, ale terminy są tak odległe, jest to dwa tygodnie lub miesiąc. 
Czy nie ma możliwości szybszego załatwiania tego tematu?  
Do pani Barbary Biedrzyckiej – jak teraz jesienią Powiat będzie chciał robić 
wycinkę tych drzew, to niech od razu zabierają te gałęzie, bo naprawdę 
mieszkańcy nie będą po nich sprzątać. Jeżeli Powiat podpisuje umowę na wycinkę 
drzew to niech wykonawca zabiera gałęzie.  
Panie komendancie – do jakiej godziny w ramach prośby o interwencję można 
dzwonić?  
Pan Janusz Sampolski- na początku chciałbym podziękować wszystkim 
przedstawicielom, którzy uczestniczyli w Gminnym Turnieju Sołectw w 
Przejazdowie. Z tej strony przepraszam tez jeżeli były jakieś wpadki, jeśli się 
zdarzyły, ale to nie z naszej woli.  
Objazd ul. Jesionowa – na pewno ten temat będzie wracał do momentu Az ten 
objazd będzie funkcjonował czyli do przyszłego roku. Wczoraj mieliśmy spotkanie z 
przedstawicielami firmy Vakos, GDDKiA, naszej gminy. Pani Wójt, zwracam się z 
taką prośbą, bo myśmy spisali protokół taki dosyć mocny, do wtorku firma Vakos 
ma się wywiązać z tych ustaleń, chciałbym prosić pana Adama, aby w środę z rana 
mógł sprawdzić czy te ustalenia zostały zrealizowane.  
Miałem już możliwość poznania pana komendanta przed sesją, porosiłem właśnie 
o tę kontrolę o godz. 6.00 z uwagi na to, że wcześniej Straż Gmina przyjeżdżała od 
7 do 8, a ludzie do pracy jeżdżą na godz. 6 – 7 i cały ten tłok przejeżdżał około 
godz. 6 do 7. Zdarzały się samochody ciężarowe z którym nie możemy się zgodzić 
i się nie zgodzimy, że przejeżdżają ul. Jesionową. Tutaj jeszcze raz proszę pana 
komendanta o pomoc w tym temacie.  
Odnośnie ul. Długiej, o której wspomniał już pan Demczuk, bardzo dobra uwaga, ja 
o tym tez już mówiłem wcześniej, pan Adam Futrzyński dał mi słowo, że do końca 
miesiąca ten odcinek ul. Długiej będzie poprawiony, nawet wskazał nazwę firmy i z 
jakich środków to będzie robione, także ja też tutaj będę pilnował tego tematu, żeby 
słowa mógł dotrzymać.  
Pan Tomasz Hofman – mam prośbę, żeby postawić znak „zakaz zatrzymywania” 
się na chodniku. Może to jest dla niektórych śmieszne, ale niestety niektórzy nie 
mają w ogóle wyobraźni. Ostatnio musiałem dzwonić do Straży Gminnej i Straż 
musiała interweniować.   
Pan Andrzej Pastuszek – radny Powiatu Gdańskiego - chciałbym się od razu 
ustosunkować do pewnych spraw. Pierwsza kwestia to chodnik w Bystrej – z 
naszych informacji, które też w ramach interpelacji i rozmów ze Starostami wiem, 
że jest realizowany projekt, który ma zrealizowany do końca października, czyli 
ładnie się wkomponuje w realizację wg mojej komisji w roku 2012. To jest prośba o 
to, co w zeszłym roku, takie bardzo dobre pismo, napisała pani Wójt do nas 
odnośnie inwestycji na kolejny rok. Pamiętam jak Pani napisała, jeszcze byłem 
członkiem Zarządu, do projektu Bysta,  Juszkowo i Radunica –Rokitnica, z czego w 
pierwszym uchwaleniu budżetu na koniec grudnia, mieliśmy projekt Bystrej i 
Radunicy – Rokitnicy, a Juszkowo nam się udało wspólnymi siłami, że na początku 
roku udało nam się doprojektować realizację chodnika w Juszkowie, który jest 
właściwie zakończony, są tylko jeszcze pewne rzeczy o których mówił pan Karc.  
Stała prośba, żeby w październiku te pisma do wiadomości do nas wpłynęły, bo 
wtedy te pisma idą na Komisję i później jest to łatwiej wkomponować to do 
budżetu.  
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I jeszcze jedna kwestia, Bystra na razie jest realizowana z pieniędzy Starostwa, bo 
projekt realizuje Starostwo, a dalej to oczywiście realizacja w ramach takich 
ustaleń, które mamy od lat, czyli 50 % na 50 %.  
Ostatnia sprawa dotycząca pana Wysockiego – sprawa nawierzchni przy posesji 
byłego sołtysa w Wiślinie – zajmowało się tym Starostwo, moja Komisja też się tym 
zajmowała, poszło na to 20 tys. zł, dlatego bardzo się też z tego cieszę.  
Jeżeli chodzi o Szlak Mennonicki to na pewno zawsze będą jakieś uwagi, Powiat 
będzie utrzymywał ten Szlak przez pięć lat. Ja te tematy też poruszam i na sesjach 
i na komisjach. Jest mi bardzo przykro też z tego powodu.   
Pani Jadwiga Byczyńska – mam też drobną kwestię do poruszenia odnośnie tej 
ścieżki. W rejonie przejścia dla pieszych przy przystanku w Dziewięciu Włókach, 
zwracałam już uwagę, bo poprzedni wykonawca poprzedniej ścieżki, było ustalone, 
że odprowadzenie wody będzie do pobliskiego rowu, a teraz zostało to zrobione 
tak, że z rowu przydrożnego została woda odprowadzona na ścieżkę.  
Odnośnie objazdu – uważamy, że zbyt dużo samochodów ciężarowych jeździ i 
nawet jeżeli jedziemy w kilka osób i podajemy numer rejestracyjny samochodu, 
który łamie prawo, to nie ma żadnej interwencji. Proponuję, żeby przez kolejne trzy 
dni postawić Straż Gminną przez cały dzień i wtedy być może to by podziałało.  
Cieszymy się z nowej szkoły, ale w związku z tym też są też drobne uwagi, 
ponieważ teraz dzieci nie mogą chodzić tu od strony Motławy do szkoły tylko 
muszą iść przez to skrzyżowanie, zakręt w Wiślinie, nie wiem czy może byłoby tam 
można postawić jakiś sygnalizator z migającym światłem, żeby było jakieś 
ostrzeżenie dla kierowców, żeby było tam bardziej bezpiecznie. Dowiedzieliśmy 
się, że podobno po skończeniu budowy szkoły, że od strony Mokrego Dworu w 
ogóle nie będzie wejścia, tylko tam od strony kościoła. Uważamy, że to nie jest 
dobry pomysł, że jakaś kładka dla pieszych powinna być.  
Ponadto są jeszcze takie uwagi od rodziców, że podobno szkoła jest zaskoczona 
ilością dzieci przyjętych do klasy „0” i dzieci zostały teraz podzielone na dwie 
grupy, z tym że wyposażenie ma tylko jedna część dzieci, a druga nawet nie ma 
podobno dywanu w swojej sali.  
 
Pan Tadeusz Bednarczyk – radny miejscowości Cieplewo oraz sołtys 
Cieplewa Edward Leszczyński wręczyli w imieniu swoim i mieszkańców 
podziękowania dla Wójta Magdaleny Kołodziejczak za duży wkład pracy i 
pomoc w realizacji inwestycji w Cieplewie- zakończenie budowy ul. Żytniej i 
ul. Zielonej.  
 
Sesję Rady Gminy opuściła radna pani Danuta Czerwińska.  
 
VII. I. Wybór ławników na kadencję 2012-2015 do Sądu Rejonowego Gdańsk – 
Południe w Gdańsku. 
1.Przedstawienie przez M. Grzegorczyk - członka Zespołu do spraw wyboru 
ławników opinii o zgłoszonych kandydatach. 
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk odczytała opinię o zgłoszonych 
kandydatach, która stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokołu.  
2. Głosowanie tajne ( powołanie komisji skrutacyjnej, przedstawienie 
sposobu głosowania ) 
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk przedstawiła sposób głosowania w 
głosowaniu na ławników.  
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Do pracy w Komisji Skrutacyjnej zgłosiło się trzech radnych: pan Zygmunt 
Zalewski, pani Adriana Kubska i pani Aneta Kaszubowska – Rogiel. 
Przewodniczącym Komisji został pan Zygmunt Zalewski.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  
Protokół Komisji skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego Gdańsk – Południe w Gdańsku stanowi zał. nr 3 do 
niniejszego protokołu.  
Karty do głosowania w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego Gdańsk – 
Południe w Gdańsku stanowią zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  
II. Wybór ławników na kadencję 2012-2015 do Sądu Rejonowego Gdańsk – 
Południe w Gdańsku – Sądu Pracy. 
1.Przedstawienie przez M. Grzegorczyk - członka Zespołu do spraw wyboru 
ławników opinii o zgłoszonych kandydatach. 
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk odczytała opinię o zgłoszonych 
kandydatach, która stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu.  
2.Głosowanie tajne. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.   
Protokół Komisji skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego Gdańsk – Południe w Gdańsku – Sądu Pracy 
stanowi zał. nr 6 do niniejszego protokołu.  
Karty do głosowania w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego Gdańsk – 
Południe w Gdańsku – Sądu Pracy stanowią zał. nr 7 do niniejszego protokołu.  
III. Informacja w sprawie wyboru ławników na kadencję 2012-2015 do Sądu 
Okręgowego Gdańsk – Południe w Gdańsku ( ref. M. Grzegorczyk – członek 
Zespołu ds. Wyboru ławników ). 
Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk odczytała informację o ławnikach na 
kadencję 2012-2015 do Sądu Okręgowego Gdańsk – Południe, która stanowi zał. 
nr 8 do niniejszego protokołu ( nie zgłoszono kandydatów).  
 
VIII. PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. wyboru ławników na kadencję 2012-2015 do Sądu Rejonowego Gdańsk-
Południe w Gdańsku oraz do Sądu Rejonowego Gdańsk-Południe w Gdańsku 
– Sądu Pracy. 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk– Sekretarz Gminy  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/72/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie wyboru ławników na kadencję 2012-2015 
do Sądu Rejonowego Gdańsk-Południe w Gdańsku oraz do Sądu 
Rejonowego Gdańsk-Południe w Gdańsku – Sądu Pracy. 
 
2. założenie i przystąpienia do Stowarzyszenia Gdański Obszar 
Metropolitarny z siedzibą w Gdańsku 
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak– Wójt Gminy. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jak państwo z pewnością pamiętacie w 
swoim sprawozdaniach na poprzednich Sesjach wspominałam o tym, że od 
pewnego czasu trwają pracę na temat utworzenia metropolii gdańskiej i zawiązania 
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takiego stowarzyszenia, ponieważ sama metropolia nie ma osobowości prawnej i 
tutaj żeby móc podejmować jakiekolwiek decyzje, działania, powołanie 
stowarzyszenia jest konieczne. Po kilku spotkaniach informacyjnych, zdecydowana 
większość gmin podjęła już takie uchwały. W Powiecie Gdańskim wszystkie gminy 
wyraziły wolę przystąpienia do Stowarzyszenia łącznie ze Starostwem. I tak jak tez 
media donoszą, wiecie państwo, że właściwie takim jednym i głównym oponentem 
jest miasto Gdynia i miasto Rumia, natomiast pozostałe gminy z tamtego terenu 
również taką wolę wyrażają. Trudno mi komentować stanowisko miasta Gdyni, 
aczkolwiek analizując doniesienia prasowe można też wyciągnąć stosowne 
wnioski. Rodzi się pytanie dlaczego kolejne stowarzyszenie i co ono nam tu wnosi? 
Po pierwsze my jako gmina Pruszcz Gdański jesteśmy absolutnie zdani na 
współpracę z miastem Gdańskiem. Ona wygląda różnie, mamy świadomość, że 
Gdańsk ma dużo większe problemy, nie koniecznie to o czym my tam często 
mówimy znajduje odpowiedni wydźwięk. Natomiast tutaj jeśli chodzi o 
stowarzyszenie, moglibyśmy te wszystkie nasze kłopoty, sprawy, które wspólnie z 
miastem Gdańskiem chcemy rozwiązywać, pewnie byłyby lepiej słyszalne. Poza 
tym niezwykle ważną rzeczą jest to, że kolejny problem, oprócz programowania 
jeśli chodzi o środki unijne, on przewiduje rozwój tych dużych organizmów 
miejskich, metropolitarnych, a wiec nie będzie już tak dużych pieniędzy dostępnych 
dla obszarów wiejskich, w związku z tym tu tez zakładamy, że byłoby to z ogromną 
korzyścią dla nas, tym bardziej, że kilka wspólnych zadań na dzisiaj już widzimy. 
Bardzo długo dyskutowaliśmy i właściwie te dyskusje się jeszcze nie zakończyły, 
aczkolwiek są one już finalizowane, a dotyczą one statutu i chce tutaj z dużym 
zadowoleniem powiedzieć, że wniosek złożony przez gminy wiejskie, żeby jeden 
członek miał jeden głos bez względu na wielkość, został pozytywnie zaopiniowany 
przez tych większych. Także każdy samorząd będzie miał jeden głos. Miasto 
Gdańsk zadeklarowało również udostępnienie miejsca na siedzibę, przekazanie na 
działalność tego stowarzyszenia zdecydowanie większych środków niż inne gminy. 
Składka nasza oscylowałaby w granicach 2 tysięcy złotych rocznie, a więc te kwoty 
nie są duże. Zmiana wysokości stawki składki będzie możliwa wyłącznie w oparciu 
o uchwałę Walnego Zgromadzenia, natomiast większość stanowią małe gminy, a 
wiec tutaj będziemy mieli na pewno bardzo mocny wpływ na to co się w 
stowarzyszenie będzie działo. Reasumując nie bardzo wyobrażam sobie taką 
sytuację, że gminy wokół wszystkie przystępują i pomijam tutaj nasz interes bardzo 
widoczny, a my zostajemy taką „białą wyspą”. W związku z powyższym uprzejmie 
proszę o przyjęcie w/w uchwały.   
Pan Jerzy Mik – rozumiem intencje jakie przyświecają powołaniu tego 
stowarzyszenie, tylko boję się, że w Polsce następuje mnożenie bytów, bo nasza 
gmina należy do wielu stowarzyszeń. Mamy np. Związek Metropolitarny, który 
funkcjonuje od kilku lat i powiem szczerze, że efekty tych działań są znikome. 
Pomijam już takie ogólne sprawy jak brak wspólnych rozwiązań czy korelacji 
funkcjonowania komunikacji na wszystkich tych organizmach, które do niego 
należą. Nie ma synchronizacji i obawiam się, że długo nie będzie. Dlaczego mamy 
sądzić, że przynależność do tego stowarzyszenia pozwoli nam lepiej 
współpracować z miastem Gdańskiem, skoro rozwiązanie tak prostych problemów 
jak przedłużenie linii jakiegoś autobusu o 2 km, przy partycypowaniu przez naszą 
gminę w kosztach, jest niemożliwe do spełnienia przez ZKM Gdańsk, który jest 
rządzony przez te władze, które dzisiaj wymyślają stowarzyszenie, które podobno 
ma się przyczynić do gwałtowanego rozwoju metropolii, a metropolia to będziemy 
my. Ta metropolia osiąga rozmiary monstrualne, ponieważ z tego co czytam w 



 - 13 - - 

13 

- 

 

prasie, największy artykuł nie dotyczy czego naprawdę mieszkańcy mogą się 
spodziewać po stowarzyszeniu i po związku metropolitarnym, tylko po prostu 
rozważa animozje pomiędzy prezydentem Gdyni a prezydentem Gdańska i 
sprowadza to do płaszczyzny wojny dwóch panów, który jeden chce dobrze, a 
drugi mu podkłada kłody pod nogi. Wszyscy znamy Gdańsk i wszyscy znamy 
Gdynię i moja ocena, że patrząc na rozwój Gdyni i na to co się tam dzieje, ja 
jestem pełen podziwu. Patrząc na Gdańsk mam duże wątpliwości, ponieważ ja 
rozumiem, że duże inwestycje w Gdańsku pięknie się toczą np. PGN Arena, ale np. 
chodnik na ul. Szerokiej jaki był sprzed lat 30, taki jest nadal. A to jest przecież 
centrum Starego Miasta. Możecie się państwo przejść po Starym Mieście i 
zobaczcie co władze miasta Gdańska uczyniły przez ostatnie 20 lat, z czego jedna 
formacja rządzi tym miastem właściwie nie przerwanie. Czy należy się spodziewać, 
że po powołaniu Stowarzyszenia nastąpi cudowna odmiana ludzi, którzy będą 
prym wiedli w tym stowarzyszeniu i nagle zaczną się pochylać na gminami: Tczew, 
Sierakowice, Kartuzy, Stegna, a nawet Krynica Morska? Są granice absurdu – 
metropolitarny związek obejmujący Krynicę Morską, Elbląg? To są jeszcze tereny 
poprzedzone wielkimi obszarami polnymi, leśnymi i póki co to nie widzę ram 
metropolii. Póki co ładnie to wygląda, rozumiem że wszyscy przystępują, tylko czy 
to jest powód abyśmy my również przystępowali dlatego, że wszyscy inni też, to mi 
akurat się to najmniej podoba.  Gdyby padło dzisiaj stwierdzenie, że to nam 
pozwoli połączyć się linią tramwajową między Gdańskiem a Straszynem i 
Rotmanką, że linia tramwajowa, która biegnie z Gdańska przekroczyła już ul. 
Świętokrzyską, przeszła na drugą stronę, co pozwala pociągnąć piękną nitkę do 
Rotmanki, do Straszyna. Niech nie przeraża nas odległość,  bo do miasta Zgierza z 
Łodzi z ul. Piotrkowskiej jedzie się o wiele dłużej i ten tramwaj od lat funkcjonuje. 
Nic takiego nie ma, nie ma takich zamierzeń, mi brakuje jakiś konkretów do czego 
zmierzamy, no bo że będzie współpracować to ja rozumiem, ale nawet te 
pojedyncze głosy, miasto Gdańsk ma jeden i Krynica Morska też ma jeden. Mam 
duże wątpliwości czy dzisiaj jest wystarczający powód, żeby tworzyć kolejny twór? 
Wiem, że to nie będzie drogo kosztowało, ale to jest byt, który nie wiem czy wiele 
da?  
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu, 1 osoba 
głosowała przeciwko, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/73/2011 z dnia 7 
września 2011 r.  w sprawie założenie i przystąpienia do Stowarzyszenia 
Gdański Obszar Metropolitarny z siedzibą w Gdańsku. 
 
3. zmiany budżetu Gminy na rok 2011 
Projekt uchwały zreferowała M. Lica  – Skarbnik Gminy.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.   
 
Pan Jerzy Mik –  mam prośbę, chodzi o wykreślenie dwóch punktów, jeden 
dotyczy projektu chodnika przy ul. Nowej, drugi  oświetlenia. Myśmy już sobie z 
panią Wójt wyjaśniali, że doszło do porozumienia i w świetle tych naszych 
uzgodnień, nie należałoby wykreślać, przynajmniej na tej sesji, tych dwóch 
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punktów ponieważ mamy jeszcze trochę czasu, jest wrzesień, więc opracowanie 
projektu oświetlenia czyli przedłużenie oświetlenia na ul. Nowej, nie powinniśmy już 
uznawać, że jest to niewykonalne w tym roku, bo to by oznaczało, że my 
pracujemy tylko pół roku, a drugie pół to może mówić, że nic nie zrobiliśmy. A w 
przypadku chodnika, to nie wiem czy część środków nie można byłoby na początku 
przeznaczyć na umocnienie brzegów rowu, coś zacząć robić? Bo to się wiąże z 
tym, o czym mówiłem wcześniej w ramach interpelacji. To jest ta ul. Nowa na którą 
przerzucono cały ruch na ul. Polną, z której również idzie odgałęzienie na ul. 
Zieloną, która bardzo się zabudowuje i nie podjęcie działań przez kolejny rok może 
przynieść negatywne skutki. Projekt oświetlenia miał być robiony w 2010 roku. 
Przekonano nas, że w 2011 roku zrobimy kompleksowo oświetlenie i projekt 
chodnika. Jeżeli my już teraz w miesiącu wrześniu powiemy, że nie da rady nic 
zrobić i że skreślamy, to byłoby chyba niestosowne. Uważam, ze te dwa skreślenia 
powinny zostać przywrócone i powinny zostać podjęte działania, które wyprostują 
te nieporozumienia, która tez powstały, bo my mówiliśmy od dwóch lat nie o 
oświetleniu chodnika, tylko o przedłużeniu oświetlenia na ul. Nową.  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – zwracam się z pytaniem odnośnie 
wydatków na olej opałowy do Wiślinki. Pani Wójt my mamy informację, że na ten 
sezon podłączą nam gaz?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ja akurat tutaj się w pełni z panem radnym 
zgadzam, dlatego że tutaj zabrakło trochę męskiej decyzji. Rzeczywiście budowa 
chodnika na ul. Nowej jest bardzo trudna i ja to wczoraj państwu wyjaśniałam. My 
musimy wybrać jedną z koncepcji, decyzję trzeba podjąć. Także jeżeli można, bo 
teraz to by nam przewróciło cały budżet, ale jeśli państwo pozwolicie to ja tej 
sprawie nadam taki trochę szybszy bieg i my zaczniemy już pracę nad tym, 
abyśmy wrócili do tych pozycji na następnej sesji, bo teraz nie jesteśmy w stanie 
przedstawić uchwały po prace, ale jeśli państwo zaufacie, to na następnej sesji to 
przywrócimy, a pracę już nad tym zaczniemy.  
Pan Mariusz Kociński – mam pytanie odnośnie działu Transport i Łączność –
zmniejszenie wydatków na budowę skrzyżowania o 600 tys. zł. Dla mnie stanowi to 
jasny sygnał, że tego skrzyżowania nie będzie? Skoro zostaje tam 200 tys. zł, to co 
za to można zrobić ?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jesteśmy po kolejnych dwóch spotkaniach 
z GDDKiA, z Marszałkiem Świńskim, z Dyrektorem Infrastruktury u Wojewody i 
walczymy z tym tematem, o czym wielokrotnie wspomniałam na zebraniach. 
Ostatnio był u nas Wicedyrektor GDDKiA i prowadzimy bardzo ostre działania 
związane z wprowadzeniem tego skrzyżowania. Jeżeli zaczniemy w tym roku, bo 
nie wyrzucamy całej kwoty, to absolutnie nie włożymy już 800 tys. zł w ten teren. W 
związku z tym, żeby nie blokować tych środków je przekładamy. Kontaktowałam 
się z panem, ale był pan trudno uchwytny w wakacje. Dzwoniłam do pana 
dwukrotnie. W każdym bądź razie na kolejne spotkanie zaproszę tez państwa, 
żebyście słyszeli na jakim etapie są rozmowy.  
Pan Mariusz Kociński – nie za bardzo rozumiem w czym jest problem, bo 
przecież jest to tylko kwestia tego, żeby wprowadzić to do realizacji.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – obwodowa południowa w ramach której 
modernizowany jest ten fragment ul. Starogardzkiej jest realizowany ze środków 
unijnych i nie możemy wyjść na pół centymetra za zakres inwestycji realizowanej 
przez GDDKiA, dlatego że jeżeli wejdziemy o centymetr na inną działkę, to nie 
mamy decyzji środowiskowej i wszystko się zawala. Dyrektorzy nie wyrażą na to 
zgody, Wojewoda też nie. W tej chwili zostały nałożone dwie dokumentacje, nasza 
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i GDDKiA, po raz kolejny, i wycinamy np. nie będzie lewoskrętu na Głębokie jadąc 
od strony Gdańska, żeby uzyskać mniejszą szerokość i żeby nie wchodzić 
inwestycjom w działki nie objęte decyzją środowiskową GDDKiA. I nad tym właśnie 
pracujemy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/74/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2011.  
 
4. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański na lata 
2011-2018 
Projekt uchwały zreferowała M. Lica  – Skarbnik Gminy.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.    
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/75/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański na lata 2011-2018.  
 
5. wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce 
Eksploatator Sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance i objęcie nowych udziałów 
przez Gminę Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały zreferowała M. Kołodziejczak  – Wójt Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 13 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/76/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 
zakładowego w spółce Eksploatator Sp. z o.o. z siedzibą w Rotmance i 
objęcie nowych udziałów przez Gminę Pruszcz Gdański.  
( nieobecny podczas głosowania był radny Tadeusz Bednarczyk) 
 
6. zmiany uchwały Nr IV/1/2011 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 4 lutego 
2011r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2011 

Projekt uchwały zreferował J. Witek  – Przewodniczący GKRPA.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/77/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie zmiany uchwały Nr IV/1/2011 Rady Gminy 
Pruszcz Gdański z dnia 4 lutego 2011r. w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 
2011.  
 

7. przyjęcie Gminnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 
szkół podstawowych, gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych  

Projekt uchwały odczytała L. Gitler– pracownik merytoryczny.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/78/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie przyjęcie Gminnego Programu wspierania 
edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych, gimnazjalnych i 
ponadgimnazjalnych.  
 
8. określenia warunków i trybu przyznawania stypendiów Wójta Gminy 
Pruszcz Gdański za wybitne osiągnięcia w nauce i wybitne osiągnięcia 
artystyczne dla uczniów 
Projekt uchwały odczytała L. Gitler– pracownik merytoryczny.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – wnoszę o to, żeby w uzasadnieniu 
ujednolicić zapis odnośnie zachowania, żeby tak jak w uchwale było to zachowanie 
bardzo dobre, a nie wzorowe.  
Radni wyrazili zgodę na poprawnie zapisu w uzasadnieniu do w/w uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/79/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie określenia warunków i trybu przyznawania 
stypendiów Wójta Gminy Pruszcz Gdański za wybitne osiągnięcia w nauce i 
wybitne osiągnięcia artystyczne dla uczniów.  
 
9. planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennym 
opiekunem w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki nad dziećmi w 
wieku do lat 3  
Projekt uchwały odczytała L. Gitler– pracownik merytoryczny.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
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W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/80/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie planu nadzoru nad żłobkami, klubami 
dziecięcymi oraz dziennym opiekunem w zakresie warunków i jakości 
świadczonej opieki nad dziećmi w wieku do lat 3.  
 
10. nadania nazwy ulicy w miejscowości Jagatowo 
Projekt uchwały odczytała B. Dąbrowska – pracownik merytoryczny. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/81/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Jagatowo.  
 
11. nabycia gruntów dz. 67/48 położonej w obrębie geodezyjnym Bystra na 
własność Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały zreferował Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.   
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/82/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie nabycia gruntów dz. 67/48 położonej w 
obrębie geodezyjnym Bystra na własność Gminy Pruszcz Gdański.  
 
12. nabycia lokali mieszkalnych nr 6 i 7 przy ulicy Starogardzkiej 67 wraz z 
przynależnym udziałem w prawie użytkowania wieczystego w działce nr 247/1 
w Straszynie na własność Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały zreferował Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/83/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie nabycia lokali mieszkalnych nr 6 i 7 przy 
ulicy Starogardzkiej 67 wraz z przynależnym udziałem w prawie użytkowania 
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wieczystego w działce nr 247/1 w Straszynie na własność Gminy Pruszcz 
Gdański.  
 
13. sprzedaży gruntów w obrębie geodezyjnym Straszyn stanowiących 
własność Gminy 

Projekt uchwały zreferował Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/84/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie sprzedaży gruntów w obrębie 
geodezyjnym Straszyn stanowiących własność Gminy.  
 
14. zamiany gruntu stanowiącego własność gminy w Cieplewie na grunt 
stanowiący własność osób fizycznych w Radunicy 

Projekt uchwały zreferował Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/85/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie zamiany gruntu stanowiącego własność 
gminy w Cieplewie na grunt stanowiący własność osób fizycznych w 
Radunicy.  
 
15. zmiany Uchwały NR LVI/90/2010 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 9 
listopada 2010 r. w sprawie nabycia gruntu w Wojanowie obręb geodezyjny 
Juszkowo na własność Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały zreferował Ł. Jurgielewicz – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr IX/86/2011 z 
dnia 7 września 2011 r.  w sprawie zmiany Uchwały NR LVI/90/2010 Rady 
Gminy Pruszcz Gdański z dnia 9 listopada 2010 r. w sprawie nabycia gruntu 
w Wojanowie obręb geodezyjny Juszkowo na własność Gminy Pruszcz 
Gdański.   
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IX. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pani Kubska – przyjmujemy to do 
wiadomości. Tam już był, po ostatnim wypadku, pan Wicedyrektor GDDKiA. 
Dokonał oględzin razem z panem Adamem Futrzyńskim, bo tam jest również 
sprawa sygnalizacji świetlnej. Analizowali to na miejscu i najprawdopodobniej będą 
wprowadzali korekty.  
Transport ciężarowy na drogach osiedlowych – pan radny Jerzy Mik – zmiany 
oznakowania, ograniczenia wszelkiego rodzaju na drogach osiedlowych my bardzo 
chętnie wprowadzamy na postawie uchwał zebrań wiejskich. Dlatego, że jeżeli my 
wprowadzimy sami, to potem są do nas pretensje, że nikt o niczym nie wie, a 
urzędnicy siedzący w urzędzie bez konsultacji społecznych coś narzucają. Jeżeli 
państwo uznacie np. że trzeba gdzieś usadowić „garb” to musi być uchwała 
zebrania wiejskiego. Oprócz tego, że ma być, trzeb jeszcze sprecyzować w którym 
miejscu, bo np. w Jagatowie właśnie demontujemy „garb”, bo pani przyszła i 
powiedziała, że ma być on zdjęty, gdyż nie był on postawiony na postawie uchwały 
zebrania wiejskiego, a teraz po trzech latach ona nie chce go pod swoim domem. 
Więc jeśli państwo uważacie, że możemy takie ograniczenia w tonażu wprowadzić, 
to proszę podjąć stosowną uchwałę i nie będzie żadnego problemu, żeby to 
wykonać.  
- świetlica w Łęgowie – mam prośbę do państwa, ponieważ idę w przyszłym 
tygodniu na urlop, o zorganizowanie takiego spotkania z Radą Sołecką, panem 
sołtysem, państwem radnymi, ponieważ chcę przedstawić państwu taką koncepcję, 
jeśli chodzi o świetlice, bo wszyscy mamy też tego świadomość, że nie stać nas na 
utrzymywanie iluś obiektów. Natomiast to spotkanie ma służyć temu, żebyśmy 
opracowali jakiś consensus, żebyśmy byli przekonani co do zastosowanych 
rozwiązań. Najprawdopodobniej będę w pracy za dwa tygodnie od 12 września. 
Proszę ustalić termin spotkania, mogą być to również godziny popołudniowe i ja 
bez problemu do państwa podjadę.  
- zaraz sprawdzimy tą zadłużoną działkę na ul. Starosty. Jeżeli jest takie 
zadłużenie to wejdziemy na hipotekę, jest to możliwe i wtedy będziemy to 
przejmowali.  
- przejęcie gruntów na ul. Długiej – przepompownia- jestem w szoku, że to jeszcze 
nie zostało załatwione. Ponieważ jak państwo wiecie my już nie chcemy 
przejmować, żeby potem nie musieć przekazywać majątku Eksploatatorowi, tylko 
Eksploatator to powinien załatwić. Tam od tych spraw jest m.in. pani Alina 
Bliszczyk, która była naszym pracownikiem, więc jeśli będą jeszcze jakieś 
wątpliwości to uprzejmie proszę o kontakt.  
- utwardzanie płytami – pan Futrzyński był przed chwilą w Borkowie, bo tam była 
jakaś interwencja, to też pani sołtys dostała informację, że tam wykonawca lada 
moment wchodzi.  
- okoszenie chodnika Bogatka – jak jesteśmy przy utrzymywaniu chodników, dróg i 
placów zielonych – my w tym roku, gdy widzę w jakim stanie są nasze tereny, 
chodniki, palce zielone itd., to musze przyznać, nie wiem czy się państwo zgodzą, 
że wyglądają całkiem dobrze. Place zabaw, boiska są bardzo dobrze okaszane, 
drogi są bardzo przyzwoicie okoszone, nasze rowy wyglądają coraz lepiej. Jest 
kwestia chodników, które budzą pewien niedosyt i podjęliśmy decyzję, jesteśmy już 
po ustaleniu warunków, o zatrudnieniu czterech skazanych zakładu karnego. 
Domówiliśmy się i tutaj też bardzo dziękuję ks. Przemkowi z Przejazdowa,  gdzie 
my dostajemy tych pracowników nieodpłatnie, wprowadzamy ich  w najbliższym 
czasie. Obowiązkiem gminy jest tych ludzi przywieść, odwieść, musimy mieć nad 
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nimi pieczę, musimy zapewnić badania lekarskie, ale to jest symboliczna kwota i 
musimy zapewnić ubrania robocze oraz ubezpieczenie. Także koszty są bardzo 
niewielkie. Chcemy to tak rozwiązać, żeby pan Gronau, który pracuje na naszym 
terenie codziennie rano miałby ustalone miejsce, gdzie ci luzdie będą pracowali. 
Nie możemy ich dawać na takie zadania, żeby w ciągu dnia trzeba byłoby ich 
przewozić. Nie będziemy się już oglądali na Powiat jeżeli chodzi o Szlak 
Mennonicki, bo nie ma to sensu z całym szacunkiem dla Powiatu. Żałuję, że 
państwo radni powiatowi już wyszli, ale np. usłyszeliśmy z ust pana Wicestarosty, 
że Powiat nie będzie utrzymywał chodników powiatowych, co jest zadaniem 
własnym Powiatu. Nie wiem jak tak można, a chciałabym znać stanowisko państwa 
radnych, wiem że pani Biedrzycka dyskutowała na ten temat, żeby Powiat jednak 
się z tego nie wycofywał. My więc tych czterech panów chcemy zobowiązać, że 
będą chodzić sprzątać, kosić, czyścić chodniki z tego zielska. Pan Michał 
Przybylski tworzy taką listę, z dyrektorem zakładu karnego podpisujemy umowę na 
pół roku, ale chcemy później na kolejne pół roku ją przedłużyć. Zimą tych panów 
będziemy kierowali do odśnieżania ręcznego chodników, więc też mam nadzieję, 
że sytuacja się poprawi. Państwo możecie zgłaszać swoje zapotrzebowania na 
tych ludzi i wtedy będziemy ich dowozić na miejsce. Liczę, że sytuacja się 
diametralnie zmieni, jeżeli chodzi o takie bieżące utrzymanie porządku i czystości 
w gminie. Jeżeli chodzi zaś o firmę Vakos, to we wtorek będzie sprawdzany stan i 
zobaczymy czy ten chodnik będzie okoszony.  
- pani Kaszubowska – Rogiel – oznaczenie skrzyżowania – zwrócimy się z tym 
problemem po razu kolejny, a do oświetlenia przystanków jeszcze wrócimy.  
- jestem zdziwiona tym bałaganem po budowie w Juszkowie, bo firma jest bardzo 
przyzwoita, ale zaraz to sprawdzimy.  
- pan Bednarczyk – niewłaściwy kształt ronda – my też musimy nabrać trochę 
dystansu, bo my generalnie jako społeczeństwo na wszystkim się znamy i na 
budowie dróg i na leczeniu. Wiem, że na tym rondzie trzeba bardzo mocno zwolnić 
i wiem, że to też państwu w pewnym stopniu przeszkadza. Na szczęście to nie jest 
nasza inwestycja w związku z czym nie mamy tutaj nic do powiedzenia.  
- pan Kociński – zieleń ekologiczna – złożyliśmy wniosek, który został w pierwszej 
edycji odrzucony, jestem po spotkaniu z panią prezes Kozak, gdzie były tam pewne 
drobiazgi np. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska nie zgadza się na to, 
żebyśmy my tam umieścili urządzenie napowietrzające do tego stawku. W związku 
z powyższym jesteśmy umówieni co do korekty i będziemy składali jeszcze raz.  
- ekrany – my piszemy pisma w związku z tymi ekranami i dostaliśmy taką 
odpowiedź, zaraz też sprawdzę czy pisemną, że po roku użytkowania robione są  
jeszcze raz pomiary i wracają do tematu.  
W Straszynie wprowadzane są te ekrany w związku z tym, że obwodnica sama w 
sobie już funkcjonuje i ona daje już określoną ilość hałasu. Więc tam mają pomiar, 
w Borkowie zaś jeszcze nie. Ale proszę zobaczyć, że te nasze działania związane 
z dochodzeniem do budowy kolejnych ekranów, po jakimś czasie kończą się 
powodzeniem. Niech przykładem będzie Ul. Cisowa w Juszkowie. Oni się bronią 
tym, że jak nie mają pomiaru hałasu to nie mogą nic zrobić.  
- skrzyżowanie– dosypanie – jak będzie w sobotę i w niedzielę robione 
skrzyżowanie na ul. Kasztanowej, to od razu zabiorą trochę materiału i uzupełnią.  
- pan Łangowski – ja bym bardzo chciała, żebyśmy teraz tak jak tu siedzimy, 
wsiedli w autobus, choć nie jest to możliwe, i zobaczyli Goszyn. Inwestycja, która 
jest tam realizowana to nowa nawierzchnia drogi, piękna ściezka pieszo-rowerowa 
do samego Goszyna. W zeszłym roku całe centrum Goszyna zostało 
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przebudowane, postawiono piękny plac zabaw, chodniki i drogi. Przebudowano 
również świetlicę w środku, robiona była termomodernizacja. Na małych 
kwietnikach posadziliśmy trochę zieleni. Nikt dosłownie nie podleje żadnego 
krzaczka.  Natomiast jeśli chodzi o przystanek, dokumentacja była zrobiona była 
dawno, mówiliśmy że rusza inwestycja, można byłoby na to spojrzeć. Pan 
Łangowski zadzwonił do mnie zdenerwowany, powiedział co myśli w starostwie. I 
teraz ja też się nie zgadzam, że ja jestem społecznie sołtysem, to nie będę chodził i 
nie będę załatwiał. Jest na miejscu, zna doskonale pana Mądrego, jeżeli był w 
kontakcie, to wzięcie tego pisma, że pan Mądry wyraża zgodę, to myślę, że to nie 
jest ujma na honorze. Natomiast tam, żeby postawić ten przystanek w tym miejscu, 
gdzie pan Langowski chce, to byłoby to tez niezgodne z projektem. Poszłam w tej 
sprawie do pana Wicestarosty, który powiedział, że jak chcemy tej zmiany, to 
proszę złożyć odpowiednie pismo, ale będzie to niezgodne z projektem. Nie 
podpiszę niczego co nie jest zgodne z projektem, dlatego że jeżeli coś się wydarzy, 
to jest potem szukanie kto na takie rozwiązanie wyraził zgodę. Taka jest 
dokumentacja, można było wcześniej na ten temat mówić, my nie chowamy tych 
dokumentów nigdzie. Zobaczymy, będzie postawiony ten przystanek, czasami 
może przedwcześnie się denerwujemy.  
- projekt techniczny chodnika w Bystrej – to robi Powiat, więc myślę, że ten projekt 
się realizuje.  
- długie terminy zabierania bezpańskich psów – pan Laskowski – trudno mi 
powiedzieć dlaczego teraz te terminy są tak wydłużone, być może z ilości psów, 
które odławiamy. Lato to jest ta pora roku, gdzie najwięcej dzieje się takich rzeczy. 
Bardzo żałujemy, że przy zmianie ustawy o ochronie zwierząt jednak ustawodawca 
nie zdecydował się na wprowadzenie obowiązku chipowania przez właścicieli 
wszystkich psów. Wtedy mielibyśmy tą sprawę załatwioną.  
- chodnik w Radunicy – musimy to zabezpieczyć.  
- sołtys Byczyńska – w klasie „0” brakuje tam trzech regałów po 90 cm, już są 
zamówione. To też jest tak, że czasami dyrektorzy są zaskakiwani ilością dzieci, bo 
rodzice zgłaszają dziecko 30 sierpnia, a jest obowiązek przyjęcia takiego 
zgłoszenia. Byliśmy przygotowani w Wiślinie na jeden oddział, są jednak dwa 
oddziały, z czego się bardzo cieszymy. Wykładzina jest położona, pozostałe meble 
są takie same jak w tej przygotowanej „0”, tylko brakuje tych trzech regałów.  
- furtka od strony Motławy – mówiłam już pani sołtys o tym, że ona tam będzie.  
- przejście przez skrzyżowanie – my robiąc tam koncepcję na chodnik, który będzie 
biegł z Rokitnicy do Wiśliny, uwzględniamy przejście przez ten mostek i to będzie 
lepiej rozwiązane. Natomiast tam na pewno też rodzice będą musieli trochę pomóc, 
skrzyknąć się i raz na jakiś czas się wymieniać i pomóc tym dzieciom tam przejść.  
Jeżeli zaś chodzi o przejście dla pieszych, wymalowanie – kilka raz kierowaliśmy 
już pisma, pan Wicemarszałek Świlski obiecywał, że pomoże nam w tej sprawie, 
zapytam go czemu to się jeszcze nie wydarzyło.  
- jeżeli chodzi o pracowników z zakładu karnego – to są ludzie, którzy mają krótkie 
wyroki np. za niepłacenie alimentów czy jazdę pod wpływem alkoholu na rowerze 
itd. Zgodnie z informacjami jakie uzyskaliśmy z zakładu karnego, tym ludziom 
bardzo zależy, żeby wyjść trochę do świata i jeżeli cokolwiek nam nie będzie 
pasowało, to natychmiast mamy to zgłosić do zakładu karnego i będzie wymiana. 
Natomiast koszty nadzoru dla nas są praktycznie żadne, dlatego że pana Grunaua 
i tak zatrudniamy u nas, w związku z tym będzie tylko taka róznica, że pan Grunau 
nie będzie się poruszał tylko po Łęgowie, Cieplewie i Rusocinie, tylko będzie z 
nimi, natomiast raz na np. na dwa tygodnie pojedzie z tą całą ekipą do tych 
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miejscowości i przez trzy dni uporządkuje wszystko i dalej będziemy realizowali 
pracę na terenie gminy. Nie spowoduje to jakiegoś radykalnego pogorszenia 
sytuacji w miejscowościach którymi pan Grunau się zajmuje.  
 
X. WOLNE WNIOSKI RADNYCH.  
Pan Karol Karc- zgłaszam wniosek, żeby Straż Gminna zabezpieczała takie 
większe festyny wiejskie. Bo jest na takich imprezach dosyć niebezpiecznie, na 
ostatniej imprezie pobili chłopca, zrzucili go z wiaduktu, leży obecnie nieprzytomny 
w szpitalu i sołtys ma teraz bardzo duże kłopoty.  
Pani Adriana Kubska- chodzi o dojazd do szkoły, gdzie mieszkańcy stawiają 
samochody po prawej stronie, gdzie blokuje to m.in. dojazd do pól. Zwracam się, 
żeby może przemówić jakoś do mieszkańców, żeby przez te dwa lata uzbroili się w 
cierpliwość. To nie jest taki długo okres. Był już tam pan komendant, no ale oni są 
umocowani słowem pani Wójt.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak - my rozmawialiśmy tam na jednym z 
zebrań, że postawimy po prawej stronie zakaz zatrzymywania się i postoju. Oni 
twierdzą, że oni nie mogą wyjechać, wjechać do domu, że to jest niezwykle 
uciążliwe.  
Pani Adriana Kubska- tam nie oprócz tej strony w tej chwili możliwości 
jakiejkolwiek postawienia samochodu.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – jak powiedzieliśmy o tym znaku to Straż 
Gminna powiedziała, że chce żeby tam była brama i stąd odeszliśmy od tego 
znaku, żeby nie robić jeszcze większego zamieszania. Ale teraz ja nie wiem jakie 
rozwiązanie znaleźć , żeby tam było wszystko było w porządku.  
Pani Adriana Kubska- ja myślę, że po prostu niech te kamienie będą, tylko niech 
oni je odsuną metr do swoich działek. Nie trzeba nawet z nich rezygnować, 
wystarczy je podsunąć tylko.  
Pan Jerzy Mik – czy my nie moglibyśmy jako Rada oraz pani Wójt, zwrócić się do 
rządu Polski, żeby zastanowił się nad funkcjonowaniem poboru opłat od 
ciężarówek. Wiem, że takie akcje na terenie Polski się odbywają, że są apele, 
formy wywierania nacisku, żeby błędną decyzję, którą podjęto w celu ratowania 
budżetu i ja to rozumiem, wycofać. Każdy z nas mieszka przy drogach gminnych, 
powiatowych i wojewódzkich. Cały ruch z dróg krajowych przerzucił się na nasze 
drogi. To jest nasza sprawa, bo przecież my potem remontujemy drogi gminne itd.  
Pan Zbigniew Demczuk – znajduje się grupa ludzi, którzy nie myślą o całym 
polskim społeczeństwie, tylko o swoim prywatnym interesie np. płacenie za 
transport w Rusocinie na autostradzie. Zrobiono coś takiego jak klasy silników 
euro, gdzie taka jaka jest klasa silnika, takie są opłaty, tutaj zaś nie ważna jest 
klasa silnika, płaci się stawkę za kilometr. Są stawki stałe. Inne drogi jak np. 
krajowa 2 czy 4 to są po prostu opłaty prywatne. I ci co zainwestowali w 
samochody kupując euro 5, oni tracą na tym, bo jak on ma zapłacić tyle samo za 
przejazd autostradą co samochód, który ma silnik euro 2, to jemu się nie opłaca.  
Pan Maciej Wysocki – na naszym molo w Bystrej w ostatnią niedzielę przyjechało 
dwoje młodych ludzi pięknym motorem, wjeżdżają na to molo, gdzie zagrodzili nim 
2/3 mola, rozsiadają się na barierkach i podziwiają widoki. Może jednak warto było 
ustawić tam tabliczkę zakazu wjazdu pojazdom silnikowym. Zwróciłem uwagę, ci 
ludzie zjechali zaraz tym motorem, ale sam fakt, że takie rzeczy się dzieją.  
Pan Mariusz Kociński – ja w samorządzie mam przyjemność funkcjonować od 
czterech lat. Obserwuję działania Powiatu i myślę, że ktoś to w końcu powinien 
powiedzieć. Dzisiaj mieliśmy już taki moment, kiedy ta granica została już 
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przekroczona we wszystkim. Ktoś to w końcu musi powiedzieć i myślę, że jako 
Rada Gminy czy pani Wójt lub pan Przewodniczący, powinniśmy zwrócić się z 
wnioskiem do Prezesa Rady Ministrów o przeanalizowanie kosztów Powiatu, ile 
pieniędzy oni przejadają na swoje utrzymanie, a ile oni faktycznie wkładają. 
Przecież wszystkie podatki idą do nas. Powiaty to jest relikt poprzedniego systemu 
społeczno –politycznego czyli  urzędów rejonowych i powinniśmy to zlikwidować. 
Ja nie twierdzę, że teraz ma być wielkie bezrobocie i wszyscy mają być zwolnienie, 
ale jest tam tylu fachowców, że oni spokojnie znajdą zatrudnienie w urzędach, 
które przejmą część tych obowiązków. To nie jest kampania wyborcza, ale to jest 
taki moment, gdzie wniosek o przeanalizowanie i zlikwidowanie urzędów 
powiatowych powinien zostać złożony.  
Pan Adam Szpała – wspomnieliśmy o obkaszaniu, więc prosiłbym, żeby uczulić 
tych ludzi, którzy to robią, żeby zwracali większą uwagę na to co obkaszają, 
ponieważ na boisku przy ulicy Na skarpie w Straszynie obkoszono wszystkie 
świerki, które były posadzone.  
Druga sprawa, jest remont ul. Dworcowej i ul. spacerowej i w tej chwili trwają prace 
na odcinku dojazdowym do zrzutu ścieków. Tam przy placu zabaw leżą rury i 
prośba, żeby przy odbiorze zwrócić na to uwagę, żeby firma pokryła wszystkie 
koszty naprawy tego placu zabaw. Bo ten plac kosztowało 250 tys. zł i żeby nie 
było tak, że on zostanie zrujnowany.  
 
IX. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że IX Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona. 
IX Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 13.00.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na X Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 
12.10.2011 r.  
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